
   
 

4. november 2020 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvornår forventes det, at arbejdet med ny jordstation og antenne i Tasiilaq er færdigt? 

 

2. Hvilke hastigheder kan borgerne i Tasiilaq og omkringliggende bygder forvente på internet og mobilt 

internet? 

 

3. Vil der blive mulighed for flatrate-pakker i stil med dem vi kender fra søkabelområderne? 

 

4. Påregner man at internettet bliver så stabilt, at folkeskoleeleverne i Tasiilaq kan få udleveret iPad’s til 

skolebrug? 

 

5. Hvilke forventninger har man til stabiliteten af internettet? 

 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse andet i relation til emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Det er ingen hemmelighed, at hastighederne og stabiliteten på internettet er lav i de områder af landet, der 

ikke er dækket af søkablet. Jeg har ikke tal på de gange, hvor det har været umuligt for mig, der er 

bosiddende i Tasiilaq, at downloade mødemateriale og lignende. 

 

Det var derfor med en vis tilfredshed, at jeg i starten af året konstaterede, at Tele ville opsætte ny 

jordstation og forbedre antenneforholdene i Tasiilaq. 

 

Der er imidlertid ikke rigtig kommet svar på, hvad de nye forhold vil have af praktisk betydning for os, der 

bor i Tasiilaq. Det kan disse spørgsmål forhåbentlig rette op på. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


